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ZÁPIS ZE 112. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ UNIVERZITY 

PARDUBICE, KONANÉHO DNE 11. 12. 2023 HYBRIDNÍ FORMOU 

 

Přítomni senátoři: Kryštof Barták, Petra Bartošová, Monika Černá, Vladan Hanulík, Daniel 

Havlíček, Adam Horálek, Helena Jaklová, Kateřina Keplová, Jindra Lavrenčíková, Marta Pató, 

Vítězslav Prchal, Hana Stoklasová, Lada Viková 

Hosté: doc. Kubeš, doc. Hejduk, dr. Říha, dr. Beníšková 

Omluveni senátoři: Eliška Greplová, Filip Grygar 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Návrh na složení disciplinární komise FF UPCE pro období 1. 1. 2024 – 31. 12. 2025 

4. Směrnice č. 7/2023 Standardy školitele na Fakultě filozofické UPCE 

5. Návrh žádosti o akreditaci akademicky zaměřeného navazujícího magisterského studijního 

programu v českém jazyce Učitelství anglického jazyka v kombinované formě studia. 

6. Změna vyhlášených pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu 

v bakalářských a magisterských studijních programech Fakulty filozofické Univerzity 

Pardubice pro akademický rok 2024/2025 - Změna se týká bakalářského studijního 

programu Německý jazyk pro odbornou praxi a sdružených studií v kombinaci s tímto 

programem. 

7. Různé   

Na začátku zasedání bylo přítomno 13 zvolených senátorů.  

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Ve 13:45 bylo zasedání zahájeno, předsedkyně přivítala přítomné senátorky, senátory a hosty.  

Senátorka Lada Viková souhlasila s rolí skrutátora. 

Hlasování:   13  PRO     0   PROTI        0  ZDRŽEL SE 

Skrutátorkou se stala Lada Viková. 

 

2. Schválení programu jednání 

Senát byl seznámen s programem jednání a požádán o případné návrhy k úpravě. Všechny 

podklady a materiály byly senátorům zaslány před zasedáním. 

Bez připomínek. 

Hlasování:  13  PRO       0   PROTI    0   ZDRŽEL SE 
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3. Návrh na složení disciplinární komise FF UPCE pro období 1. 1. 2024 – 31. 12. 2025 

Tento bod jednání představil děkan fakulty Kubeš – disciplinární komise je poradním výborem 

děkana. Komise řeší např. plagiáty, disciplinární přestupky atd. Funkční období je dvouleté a k 

31. 12. 2023 končí. V souladu s § 31 zákona o vysokých školách č. 111/1998 Sb. a článkem 15 

Statutu FF UPCE děkan žádá senát o souhlas s návrhem na jmenování nových členů.  

Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Usnesení: Akademický senát FF UPCE souhlasí s návrhem Fakulty filozofické Univerzity 

Pardubice na složení disciplinární komise pro období 1. 1. 2024 – 31. 12. 2025. 

Hlasování:   13 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

4. Směrnice č. 7/2023 Standardy školitele na Fakultě filozofické UPCE 

Tento bod jednání představil předkladatel směrnice děkan fakulty. 

V České republice se připravuje změna v realizaci doktorských studií. Ta bude vtělena do novely 

zákona o vysokých školách. V průběhu diskusí v posledních letech vzešel z mnoha míst včetně 

MŠMT požadavek, aby vysoké školy přijaly standardy školitele doktorandů a aby v nich 

definovaly základní požadavky kladené na školitele. Během roku 2023 vysoké školy příslušné 

standardy připravily. Některé zvolily cestu společného, celouniverzitního dokumentu (UHK, 

UTB, JU apod.), jinde bylo rozhodnuto, aby příslušnou legislativu vytvořily s přihlédnutím 

k vlastním specifikům fakulty. Touto cestou se vydala naše univerzita a do konce roku 2023 mají 

fakulty standardy legislativně ukotvit. Děkan a proděkan se inspirovali při tvorbě směrnice na 

jiných vysokých školách a diskutovali předložený dokument v listopadu se současnými i 

bývalými garanty doktorských studií na fakultě a také s vedoucími pracovišť, na kterých se 

doktorské programy realizují. Část jejich postřehů byla zapracována a nyní je dokument 

předložen k diskusi a projednání na fakultním senátu. 

Do diskuse se zapojili senátoři Hanulík, Prchal, Lavrenčíková, která informovala, že vznik normy 

školitele spoluiniciovala Studentská komora Rady vysokých škol. Proděkan Hejduk: také 

asociace doktorandů podpořila vznik této normy.  

Usnesení: Akademický senát FF UPCE projednal návrh Směrnice č. 7/2023 Standardy školitele 

na Fakultě filozofické UPCE. 

Hlasování:   12 PRO  0 PROTI 1 ZDRŽEL SE 

 

5. Návrh žádosti o akreditaci akademicky zaměřeného navazujícího magisterského studijního 

programu v českém jazyce Učitelství anglického jazyka v kombinované formě studia. 

Děkan Kubeš představil návrh žádosti. Jedná se o doplnění stávajícího SP o kombinovanou 

formu. Dosud žádný SP na FF kombinovanou formu nemá. 

Žádost je předkládána v souladu se strategickým záměrem FF UPCE 2021+, cílem C1.1 Rozvíjení 
kvality všech studijních programů s důrazem na posílení kompetencí studentů nezbytných pro 
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jejich uplatnění v praxi, Aktivitou C1.1/A1 Navýšení nabídky studijních programů v 
kombinované formě studia předkládáme k projednání žádost akreditaci akademicky 
zaměřeného navazujícího magisterského studijního programu Učitelství anglického jazyka 
v kombinované formě studia. Děkan poděkoval garantce programu doc. PaedDr. Monice Černé, 
Ph.D., za vypracování návrhu žádosti o tuto akreditaci. 
 
Po projednání žádosti senátem FF bude žádost předložena Vědecké radě FF a pak postoupena 
na RVH UPCE. 
 
V diskusi pouze upozorněno na formální úpravu tabulek v žádosti. 

Usnesení: Akademický senát FF UPCE projednal Návrh žádosti o akreditaci navazujícího 

magisterského studijního programu Učitelství anglického jazyka v kombinované formě studia. 

Hlasování:   13 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

6. Změna vyhlášených pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu 

v bakalářských a magisterských studijních programech Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

pro akademický rok 2024/2025 - Změna se týká bakalářského studijního programu Německý 

jazyk pro odbornou praxi a sdružených studií v kombinaci s tímto programem. 

Děkan, v souladu s § 49 odst. 5 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách a po poradě 

s vedením fakulty předkládá k projednání AS FF UPCE dodatek č. 1/2023, kterým se mění 

vyhlášená pravidla pro přijímací řízení a podmínky přijetí ke studiu ve studijních programech 

Fakulty filozofické Univerzity Pardubice pro akademický rok 2024/2025. Změna se týká 

bakalářského studijního programu Německý jazyk pro odbornou praxi a také sdružených studií 

v kombinaci s tímto programem. Z důvodu nedostatečného personálního zabezpečení není 

možné zajistit vzdělávání v tomto studijním programu ani ve variantách sdruženého studia.  

K tomuto kroku děkana vedly tři důvody: 1) není garant SP (přijal výpověď dr. Jaklové) 

              2) nedobrá ekonomická situace FF (úspory)   

              3) dlouhodobě malý zájem o germanistiku 

Následovala diskuse, do které se zapojili téměř všichni senátoři. Většina senátorů vyjádřila svůj 

nesouhlas s tímto řešením. 

Dr. Jaklová seznámila senátory s argumenty, které ji vedly k rozhodnutí podat výpověď 

z pracovního poměru.  

Děkan připomněl, že humanitní vědy se mění, končí čas jednoduchých bakalářských studijních 

programů, chce SP širšího charakteru.  

Dr. Beníšková uvedla, že absolventi NJOP mají dobré uplatnění na trhu práce. Jedná se o 

multidisciplinární profesně orientovaný BSP. Garantem SP může být ona nebo dr. Knápek. 

Mohla by vést katedru.  
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Dr. Hanulík vyjádřil obavy, zda strategické rozhodnutí vedení fakulty nebude mít negativní vliv 

na existenci studijního programu Historie, neboť se vedení rozhodlo do budoucna podporovat 

studijní program Středoevropská studia, který je propagován také jako historie 

středoevropského prostoru. Dr. Hanulík upozornil na klesající počet zájemců o historii a fakt, že 

vedení fakulty tímto způsobem vytváří vnitřní konkurenci pro zavedený studijní program 

Historie. Studijní program NJOP žádný podobný negativní efekt na žádný studijní program nikdy 

neměl.    

Děkan zodpověděl dotaz senátora Havlíčka, jak se bude řešit situace stávajících studentů, pokud 

by nestihli dokončit studium v řádném termínu: studenti mohou dokončit studium jinde. Další 

možností je dohoda se stávajícími vyučujícími, kteří by mohli dovést studenty ke zkouškám 

externě (jako pracovníci na DPP nebo DPČ). Děkan vyzval studenty KCJ, aby ukončili studium 

v termínu.  

Předsedkyně senátu požádala senátory o vyjádření, kolik jich je pro schválení tohoto dodatku. 

Hlasování: 2 PRO  9 PROTI 2 ZDRŽEL SE 

Usnesení: Akademický senát FF UPCE projednal a neschvaluje Dodatek č. 1/2023 ke Směrnici 

2/2023 – Změna vyhlášených pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu 

v bakalářských a magisterských studijních programech Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

pro akademický rok 2024/2025. Změna se týká bakalářského studijního programu Německý 

jazyk pro odbornou praxi a sdružených studií v kombinaci s tímto programem. 

Hlasování:  11 PRO  1 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

 

7.Různé 

Senátorka Lavrenčíková informovala o aktivitách v SK RVŠ. A o činnosti studentských senátorů 
AS FF: AS FF byl seznámen s výstupy z diskuse se studenty O-všem, která proběhla již podruhé.   

Další zasedání bude 8. ledna 2024, budou se mj. projednávat směrnice Principy rozdělování 

prostředků na DKRVO a Pravidla pro hodnocení APOD. 

Předsedkyně senátu poděkovala přítomným za účast a diskusi a zasedání v 15:50 hodin 

ukončila. 

 

V Pardubicích 11. 12. 2023 

Marta Pató, v.r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

Zapsala: B. Krpatová 


